

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : YB TUAN LIANG TECK MENG
[SIMPANG RENGAM]**

TARIKH : 16 JUN 2014 (ISNIN)

SOALAN :

Tuan Liang Teck Meng [Simpang Renggam] minta **PERDANA MENTERI** menyatakan apakah perbezaan antara khidmat yang diberikan oleh Jabatan Bantuan Guaman dan Yayasan Bantuan Guaman Kebangsaan dan apakah pencapaian oleh kedua-dua entiti ini sejak ia ditubuhkan.

**JAWAPAN: YB PUAN HAJAH NANCY SHUKRI,
MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI**

Tuan Yang di-Pertua,

1. Jabatan Bantuan Guaman (JBG) atau dahulunya dikenali sebagai Biro Bantuan Guaman (BBG) merupakan jabatan Kerajaan yang telah ditubuhkan pada tahun 1970 melalui Ordinan No.39 (Kuasa-Kuasa Perlu) Darurat 1970 [P.U.[A] 257/1970] manakala Yayasan Bantuan Guaman Kebangsaan (YBGK) telah diperbadankan di bawah Akta Syarikat 1965 sebagai suatu syarikat berhad menurut jaminan pada 25 Januari 2011.

2. Pada amnya, JBG dan YBGK memberi perkhidmatan yang hampir sama iaitu khidmat nasihat dan bantuan guaman dalam perkara jenayah secara percuma atau dengan bayaran yang minimum kepada golongan yang kurang berkemampuan. Walau bagaimanapun, terdapat sedikit perbezaan dari segi bidang kuasa dan kumpulan sasaran.

3. Bidang kuasa jenayah JBG hanya meliputi pengendalian prosiding melibatkan tertuduh yang tidak diwakili oleh peguam mengaku salah kepada pertuduhan dan ingin membuat rayuan untuk meringankan hukuman berkenaan dengannya (*plea in mitigation*), prosiding jenayah di bawah Akta Kanak-Kanak 2001 [Akta 611] dan prosiding jenayah di bawah Akta Kesalahan-Kesalahan Kecil 1955 [Akta 336].

4. Selain itu, JBG juga memberi khidmat nasihat guaman, mewakili atau memberi bantuan guaman di Mahkamah Sivil dan Syariah, memberi khidmat pengantaraan dan memberi penerangan serta kesedaran undang-undang kepada masyarakat. Bidang kuasa sivil JBG merangkumi pengendalian kes kekeluargaan Sivil dan Syariah. Di samping itu, JBG turut mengendalikan kes sivil pelbagai termasuk kes kemalangan jalan raya, sewaan, pentadbiran harta pusaka, sewa beli, pemberi pinjam wang serta tuntutan pengguna.

5. JBG menawarkan khidmat bantuan guaman dengan bayaran fi pendaftaran berdasarkan sumber kewangan pemohon. Bagi pemohon yang mempunyai pendapatan tahunan di bawah RM25,000, pemohon dikenakan bayaran fi pendaftaran RM2. Pemohon dengan pendapatan antara RM25,000 hingga RM30,000 setahun dikenakan bayaran fi pendaftaran RM2 dan bayaran sumbangan sebanyak RM300.

6. YBGK pula menyediakan khidmat nasihat dan bantuan guaman secara percuma dalam perkara jenayah termasuk jenayah Syariah kepada warganegara Malaysia di peringkat tangkapan, reman, pertuduhan dan permohonan ikat jamin. Ujian kemampuan hanya akan dijalankan untuk menentukan kelayakan orang yang akan menerima bantuan guaman di peringkat perbicaraan dan rayuan di mahkamah, iaitu bagi mereka yang berpendapatan tidak melebihi RM36,000 setahun.

7. Walau bagaimanapun, YBGK tidak menyediakan bantuan guaman bagi kes kesalahan hukuman mati kerana peguam lantikan

mahkamah (*assigned counsel*) akan disediakan oleh pihak Mahkamah.

8. Sejak tahun 1970 hingga April 2014, sebanyak 370,317 khidmat nasihat telah diberikan dan sebanyak 250,008 kes yang didaftarkan oleh JBG.

9. Sejak mula beroperasi pada 2 April 2012 sehingga April 2014, YBGK telah memberikan perkhidmatan kepada 189,187 orang warganegara Malaysia daripada peringkat tangkapan sehingga perbicaraan.

Sekian, terima kasih.

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : TUAN HAJI AHMAD LAI BIN BUJANG
[SIBUTI]**

TARIKH : 16 JUN 2014

SOALAN :

Tuan Haji Ahmad Lai bin Bujang [Sibuti] minta **PERDANA MENTERI** menyatakan adakah pihak Kerajaan akan membina Projek Perumahan Penjawat Awam 1Malaysia di bandar utama Sarawak seperti di Bandaraya Miri dan berapa unit peruntukan rumah tersebut akan dibina di negeri Sarawak.

**JAWAPAN: YB SENATOR DATO' SRI ABDUL WAHID OMAR,
MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI**

Tuan Yang Di Pertua,

Untuk makluman Ahli-Ahli Yang Berhormat, kerajaan telah memperkenalkan PPA1M bagi mengatasi isu pemilikan rumah di kalangan penjawat awam terutamanya yang berpendapatan rendah dan sederhana. Definisi penjawat awam dalam program ini ialah:

- (i) seorang anggota Perkhidmatan Awam (definisi mengikut Perkara 132 Perlembagaan Persekutuan) yang termasuk anggota beruniform seperti tentera dan polis; **atau**
- (ii) seorang anggota badan-badan berkanun Persekutuan (BBP) dan badan-badan berkanun Negeri (BBN) termasuk Pihak Berkuasa Tempatan (PBT).

PPA1M akan dibangunkan di lokasi yang diluluskan oleh Kerajaan berdasarkan permintaan yang munasabah. Dalam hal ini juga, sebelum sesuatu lokasi PPA1M dimuktamadkan, agensi pelaksana akan melaksanakan kaji selidik yang terperinci berkaitan permintaan dan penawaran bagi menentukan bilangan unit yang akan dibangunkan serta mengenal pasti tanah/tapak projek yang bersesuaian. Pendekatan ini adalah terpakai di seluruh negara termasuk Sabah dan Sarawak. Pada masa ini, perancangan program ini adalah tertumpu di kawasan Wilayah Persekutuan Kuala Lumpur dan Wilayah Persekutuan Putrajaya.

Sekian, terima kasih.

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : DATO' HAJI MAHFUZ BIN OMAR [POKOK SENA]

TARIKH : 16 JUN 2014

SOALAN :

Dato' Haji Mahfuz bin Omar [Pokok Sena] minta **MENTERI PERUSAHAAN PERLADANGAN DAN KOMODITI** menyatakan apakah langkah-langkah yang diambil oleh kerajaan untuk memastikan harga getah yang sampai kepada pengeluar (pekebun dan penoreh) berada pada kadar yang munasabah selepas dari harga FOB.

JAWAPAN:

Tuan Yang Di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, penetapan harga *farmgate* getah adalah berasaskan harga *Free On Board* (FOB) SMR 20, setelah ditolak beberapa kos tertentu seperti kos pemprosesan, pengangkutan dan keuntungan kepada pembeli/ pemproses. Selain daripada itu, penetapan harga di peringkat *farmgate* juga dipengaruhi oleh kandungan getah kering (*Dry Rubber Content* - DRC).

Dalam hubungan ini, Kabinet baru-baru ini telah meluluskan cadangan pelaksanaan mekanisma yang baru untuk mengawal selia harga getah di peringkat ladang. Mekanisma ini bertujuan untuk mengurangkan lapisan pemasaran bagi memastikan harga di ladang (*farmgate price*) yang diterima oleh pekebun kecil adalah berpatutan.

Di samping itu, usaha-usaha akan terus diambil supaya pekebun kecil menghasilkan getah yang bersih dan berkualiti untuk memastikan harga yang diterima adalah lebih baik.

Sekian, terima kasih.